
 Protokół  nr  XV/12 
z  odbytej  Sesji  Rady  Gminy  Brody 

w  dniu  27 marca  2012r. 
 
1.  Otwarcie  obrad  XV  Sesji   Rady Gminy  Brody. 

 
              O godz. 9 

06
  Przewodnicząca Rady Gminy p. Jadwiga Łanicka otworzyła obrady  

XV Sesji Rady Gminy Brody.  
 
Na podstawie listy  obecności  stwierdziła prawomocność obrad. 
Na 15 radnych ustawowo - obecnych było 15. 
 
Przewodnicząca Rady zgłosiła ujęcie do porządku obrad : 
- uchwały w spr. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
  przestrzennego terenu w obrębie Jeziory Wysokie gmina Brody 
- uchwały w spr. przyjęcia przez gminę dotacji. 
      wykreślenie z porządku obrad  
- uchwały w spr. zmiany do uchwały dot. wprowadzenia form ochrony przyrody. 
 
Przewodnicząca  prosiła o przegłosowanie przyjęcia porządku obrad z powyższymi zmianami. 
Za - głosowali wszyscy radni. 

 
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.   
 
Przewodnicząca Rady spytała czy są uwagi do protokołu? 
Uwag nie zgłaszano. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Radni otrzymali informację w materiałach sesyjnych. 
Wójt poinformował, że wczoraj  w Żarach uczestniczył w  Konwencie Euroregionu Sprewa-Nysa 
Bóbr, na którym podjęto uchwałę o składzie osobowym .( pozostał skład tak, jak w ub. roku). 
 
E. Bojko prosił o więcej informacji na temat pkt 19 i 25. 
Wójt -  spotkanie z p. Romanem Bąkiem było po tym, jak ten pkt został zniesiony z porządku obrad. 
Ich głosy zostały zagłuszone i plan musiał być przyjęty. 
19.03.2012r.  po raz kolejny przedstawili swoje obawy dot. przyjęcia tego planu. Do planu zgłaszano 
wiele uwag. Zatwierdzono plan ale nie ma strategii, powinno być w odwrotnej kolejności – najpierw 
strategia a później plan. 
 
T. Ardelli  stwierdził, że ten plan  miał być uchwalony bez względu na to, czy to jest słuszne czy też 
nie. Omówił tryb głosowania nad tą uchwałą. Oni chcieli podjąć tę uchwałę dopiero po ustaleniu 
strategii lecz ich przegłosowano. 
 
Wójt podziękował radnym biorącym udział  w seminarium parkowym za pomoc w tym 
przedsięwzięciu.. 
 
4. Informacja Przewodniczącej Rady i Przewodniczących komisji o działaniach podejmowa- 
    nych w  okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodnicząca Rady  
- 1.02.2012r.     brała udział w zebraniu sołeckim w Zasiekach 
- 13.02.2012r.-  uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Mienia Komunalnego 
- 17.02.2012r.-  była obecna na posiedzeniu  Komisji Oświaty 
- 17.02.2012r.   brała udział w wizji lokalnej   dot. skargi p. Elżbiety Urbańskiej na kierownika 
                         ZGKiM dot. braku wody w mieszkaniu 
- 28.02.2012r.  uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Budżetu, 
- 01.03.2012r   była na szkoleniu . w Zielonej Górze  na temat oświadczeń majątkowych  
- 07.03.2012r.  uczestniczyła  w zebraniu Rady Sołeckiej w Brodach, 
- 12.03.2012r.  była na posiedzeniu komisji  Mienia Komunalnego 
- 12.03.2012r.  uczestniczyła w spotkaniu polsko – niemieckiej grupy roboczej dot. seminarium  
                        parkowego w Brodach 
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- 14.03.2012r. brała udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, 
- 26.03.2012r.          ,,                             Komisji Budżetu 
W dniach 16 – 17 marca 2012r. brała udział w seminarium parkowym w Brodach. 
 
M. Kowalski poinformował, że Komisja Mienia Komunalnego spotkała się 13.02.2012r. i 
12.03.2012r.,  radni otrzymali ustalenia i wnioski wynikające z tych  posiedzeń. 
 
Wójt – w pkt 5 komisja  pozostawiła w gestii Wójta  ustalenie składu osobowego oraz zakresu 
obowiązków komisji do przeprowadzenia „akcji posesja”. 
Możliwości kadrowe są ograniczone. Przeprowadzenie takiej akcji  musi się zespolić z czasem 
pracownika urzędu i Policji. 
Często Policja nie może brać udziału ze względu na inne pilne zadania, natomiast sam pracownik 
Urzędu niewiele może zdziałać. 
W związku z tym Wójt proponuje, aby skład komisji poszerzyć o radnego oraz strażaka. 
 
Z. Bednarski  przypomniał, że kiedyś w takiej akcji uczestniczyli sołtysi danej wsi. 
 
Przewodnicząca Rady spytała, czy można to zlecić Komisji Mienia Komunalnego ? 
 
M. Kowalski odpowiedział że tak,  mogą uzgodnić skład komisji  z Wójtem. 
W/w odniósł się do pkt 6 i spytał jak postąpić z tymi, co wcześniej dostawali nagrody, czy może 
nagradzać ich np. co 2 lata, by dać szansę innym? 
 
Przewodnicząca Rady uważa, że są osoby, które same się nie zgłoszą , natomiast w ub roku 
zgłoszeń było bardzo mało. 
 
J. Falkiewicz – komisja Oświaty obradowała w dniach: 17.02.2012r. i 14.03.2012r.  
Na posiedzeniach zajmowano się analizą sprawozdań z działalności GOPS, GKPiRPA, Bibliotek 
oraz świetlic i klubów sportowych . 
 
E. Bojko – komisja Budżetu miała spotkania w dniach 28.02.2012r. oraz w dniu wczorajszym. 
Wcześniejsze wnioski radni otrzymali, wczoraj omawiano uchwały sesyjne, głównie zmiany w 
budżecie  
 
5.  Informacja w sprawie audytu dla ZGKiM. 
 
Pan Janusz Baran audytor  dokonał analizy działalności ZGKiM. 
( Radni otrzymali pisemne opracowanie ) 
Poddał pod analizę statut zakładu.  Trzeba przedyskutować czy zadania dot.  parku i lasu  w pełni 
mogą być przez ZGKiM realizowane. 
Stan prawny dot. zadań ujętych w statucie jest spełniony. 
Kontrola zarządcza realizowana przez  kierownika wymaga  ustalenia celów, analizy ryzyka. 
Przeprowadzono analizę ceny wody.  
Zagrożenia w funkcjonowaniu  zakładu nie ma. Wskaźniki ekonomiczne nie wykazują  tendencji 
różniących się od podobnych jednostek.  
Słabe i silne strony zakładu są omówione w informacji . 
Gmina nie ma dużego rynku zbytu, dochodowość mieszkańców jest mała. 
Na dzień dzisiejszy takie zakłady w małych miejscowościach dobrze się spełniają. 
Zakład otrzymuje niewielka dotację.  
Jako audytor po zbadaniu wskaźnikami uważa, że zakład może dalej w takiej formie funkcjonować, 
tylko od strony prawnej można  przeanalizować  gospodarkę leśną, park. 
Przepływy przychodowe – sytuacja jest ustabilizowana. 
Dochody z gospodarki mieszkaniowej  trochę spadły. Z innych usług poziom przychodów rośnie, co 
znaczy, że zakład dość dobrze sobie daje radę. 
 
Radca prawny uważa, że radni powinni zapoznać się z tym materiałem i dopiero nad tym 
dyskutować. 
Audytor p. Janusz Baran może przyjechać w innym terminie i odpowiadać na pytania radnych. 
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6. Informacja z przebiegu ferii zimowych na terenie Gminy. 
 
Informację o przebiegu ferii zimowych radni otrzymali w materiałach. 
 
M. Tracz uważa, że w przyszłości  należy pomyśleć również o  mniejszych dzieciach. 
 
B. Czahajda  stwierdziła, że dzieci, które chciały jechać mogły to zrobić,  ponieważ były jeszcze 
wolne miejsca w autobusie. 
 
Z. Bednarski – w tym roku w Kole sami zorganizowali dzieciom ferie zimowe w ramach funduszu 
sołeckiego. 
 
M. Kowalski – w miejscowościach, gdzie nie ma świetlicy nie można nic zrobić w okresie ferii 
zimowych. 
 
B. Czahajda stwierdziła, że dlatego zorganizowano dzieciom  wyjazdy. 
W innych latach jeżeli coś robiono dla dzieci w świetlicach to było zimno, nie było opału, nie miał też 
kto palić. 
  
T. Kowalczuk -  dzieci wolały siedzieć w domu przy komputerze niż gdzieś pojechać. 

 
7. Informacja z działalności Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
   Alkoholowych za 2011r. 
 
Przewodnicząca  Gminnej Komisji  p. Barbara Czahajda spytała czy są pytania lub  uwagi do 
przedstawionego programu. 
Pytań nie zgłaszano. 
 
8. Informacje z działalności OPS, bibliotek oraz świetlic. 
 
Przewodnicząca Rady  spytała czy będą pytania do informacji OPS, jeżeli tak, to  przyjdziepani  
kierownik GOPS.     Pytań nie było 
 
Biblioteki i świetlice – tematem zajmowała się komisja oświaty. 
J. Falkiewicz uważa, że na terenie gminy  brakuje plakatów i informacji  na temat działalności 
świetlic. 
 
9. Informacje z działalności klubów sportowych na terenie Gminy oraz kompleksu sportowego 
    ORLIK. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Komisja  Oświaty wysłuchała sprawozdań. Część 
sprawozdań radni otrzymali w materiałach. 
 
E. Bojko – komisja oświaty wnioskowała, by ZGKiM kosił boiska sportowe. To nie leży w ich 
kompetencji, jeżeli już mają to robić to należy im za to zapłacić. 
 
Z. Bednarski – klubom sportowym obcina się budżet , nie wystarcza im środków na utrzymanie 
boisk. Wcześniej na ten cel dostawali pieniądze. 
 
E. Bojko uważa, że jeżeli komisja  opracowuje wniosek to powinna wskazać skąd wziąć na to środki. 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że oprócz dotacji w budżecie są jeszcze środki na utrzymanie boisk. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że na ten wniosek komisja otrzyma odpowiedź. 
  
10. Informacje z działalności sołectw w gminie Brody.  
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że radni otrzymali na piśmie 15 sprawozdań. Jedno sołectwo 
takiej informacji nie złożyło. 
Do powyższych materiałów radni nie zgłaszali uwag. 
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 11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

     a/ uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego m. Zasieki 
          
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
b/ uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
    oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2012r. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
. 
c/ przyjęcia Gminnego Systemu Profilaktyki i Opieki nad Dzieckiem i Rodziną. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały  głosowało 13 radnych, 3 wstrzymało się od głosu. 
 
d/ zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 
    dla Gminy Brody 
 
Przewodnicząca Rady  odczytała  treść uchwały ze stawkami brutto. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 6 wstrzymało się od głosu. 
 
e/ rozpatrzenia skargi na kierownika ZGKiM . 
 
M. Tracz spytał czy komisja zaprosiła p. Elżbietę Urbańską na posiedzenie .  
Przewodnicząca Rady przypomniała, że Pani E. Urbańska była na komisji Mienia Komunalnego 
natomiast Komisja Oświaty wraz z p. E. Bojko  była na wizji lokalnej u  p. Urbańskiej . 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 2 było przeciwnych, 5 wstrzymało się od głosu. 
 
f/  przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie bezdomności  
    zwierząt na terenie Gminy Brody w 2012r. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 3 wstrzymało się od głosu. 
 
g/ przyjęcia przez gminę dotacji 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 
h/ wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Brody na 2013r środków 
    stanowiących fundusz sołecki 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 
 i/  zmiany w budżecie 
Zmiany przedstawiła pani Skarbnik 
 
Dochody zwiększyły się o 111 tys. zł. I tyle samo w wydatkach. 
Zmienił się załącznik nr 2. 
Najwięcej kontrowersji wzbudziła kwota 6.539 zł na utrzymanie zieleni. 
 
Członkowie komisji proponują rozbić to na zakup materiałów  - 300 zł, oraz usługi 6.239 zł. 
 
E. Bojko – 300 zł. miało być na kwiaty na skwer Brűhla a pozostała kwota na przetarcie drewna i 
wykonanie ławek. Wartość tego drewna wyszacowano na 16 tys. zł. ale tego nie można sprzedać. 
 
B. Bawtro – materiału na ławki wystarczy dla wszystkich sołectw. Można zlecić obróbkę drewna i 
sumptem własnym wykonać ławki. 
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E. Bojko – następne sporne kwoty przy zmianach to: 
-  10 tys. na nadzór autorski 
   Jeżeli ktoś źle zaprojektował to powinien to naprawić za darmo a tę kwotę przeznaczyć na 
    inwestycję w Zasiekach. 
-  na wkład własny do projektu remontu biblioteki można ująć wartość zakupionego pieca c.o., a te 
   środki również przeznaczyć na inwestycję. 
 
M. Włodarkiewicz napisała projekt na remont bibliotek, który powinien być przeprowadzony w ciągu 
roku. 
 
Wójt – te środki powinny być zabezpieczone w budżecie już teraz. 
 
Pani Skarbnik – przy składaniu wniosku wymagany jest  wkład własny.  
  
M. Włodarkiewicz  - do złożonego wniosku wystarczyło jej oświadczenie . 
 
J. Ostapiej -  co to za kwota 2 tys. na adaptację kontenera w Janiszowicach. Wcześniej  radni 
przeznaczyli na ten cel 5 tys. zł.  
 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że należy tam  podłączyć prąd. 
 
Z. Bednarski spytał czy są już zakończone sprawy formalne związane z kontenerami, czy jest 
pozwolenie na budowę? 
 
Wójt –z  drewna  otrzymanego  ze Starostwa nie można teraz wykonać ławek, ponieważ musi ono 
jakiś czas być sezonowane.  Kupowanie metalowych boków do ławek to rozrzutność.  
Odnośnie ścieżki rowerowej – nadzór autorski jest po to żeby na bieżąco autor mógł dostosować 
projekt  do wymagań chwili . Nie była zrobiona dokumentacja dot. organizacji ruchu i dlatego należy 
to zrobić  i za wykonanie zapłacić. 
 
E. Bojko – na komisję poproszono Z-cę Wójta, by wytłumaczył co to jest nadzór autorski. 
Dowiedzieli się, że projektant powinien pewne sprawy przewidzieć. Ścieżka będzie przebiegała przez 
bagna i tego projektant nie widział. 
 
Wójt – nadzór nie obejmuje zmian na odcinku rzeki Jeziorna 
Na tym odcinku za nadzór nie będzie płacone. 
 
M. Maszkowski – czyli za ten odcinek bagienny nie będziemy płacić? 
Wójt odpowiedział, że jeżeli już,  to będziemy mieli to zwrócone. 
 
E. Bojko – projektant nie zauważył, że tam jest bagno, a teraz trzeba będzie mu za to zapłacić. 
 
Z. Bednarski – nawet w trakcie wykonywania prac może zajść potrzeba nadzoru. Mogą wystąpić 
nieprzewidziane trudności. 
 
Przewodnicząca Rady -nie chodzi o ścieżkę rowerową lecz o nadzór autorski i przeznaczenie 10 
tys. 
 
Pani Skarbnik prosi o przegłosowanie I wersji zmian w budżecie przedstawionej przez Wójta. 
 
Przewodnicząca Rady zaproponowała przegłosowanie propozycji Wójta. 
Za powyższą propozycją głosowało 6 radnych, 7 było przeciwnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
 
M. Tracz proponował wyrzucić 10 tys. a pozostałą część uchwały pozostawić, lecz  radni tego 
wniosku nie przegłosowali. 
 
O godz. 12

20
 salę obrad opuścił radny Z. Bednarski. 

 
J/ uchwala w spr. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowa- 
   nia przestrzennego terenu w obrębie Jeziory Wysokie gm. Brody. 
 
Z-ca Wójta przypomniał, że chodzi o terminal w Olszynie. Całość kosztów zmian pokryje Starostwo. 
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Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni 14  ( brak p. Z. Bednarskiego).. 
 
Przewodnicząca Rady proponuje powrócić do sprawy ścieżki rowerowej.  
 
B. Bawtro poprosili na komisję p. H. Miklaszewską, by wyjaśniła czy nadzór autorski i budowlany 
jest obligatoryjny. Pani Helena nie wiedziała i poproszono o wyjaśnienie Z-cę Wójta, który  wyjaśnił, 
że  nie ma obligatoryjnego nadzoru autorskiego. 
Jeżeli wynikną szczególne okoliczności to autor jest w stanie to zmienić. 
Spytał p. Skarbnik czy wypłaciła pieniądze, odpowiedziała, że wypłaciła. 
 
Z-ca Wójta – wszedłem  w trakcie dyskusji , miałem  wyjaśnić sprawę nadzoru autorskiego. Nie było 
mowy  o ścieżce rowerowej.  Tej sprawy nie prowadzę  wiec nie  mogłem mówić o tym czy ten 
nadzór jest potrzebny czy nie. W formie akademickiej poinformowałem jakie są zasady ogólne 
stosowania nadzoru autorskiego przy inwestycjach, w jakich sytuacjach ten nadzór jest a w jakich nie 
ma .Nie było wtedy mowy o ścieżce rowerowej  
Ja tego tematu nie prowadzę więc nie można mi zarzucać, że stwierdziłem, iż na ścieżkę nadzór jest 
niepotrzebny. 
 
Przewodnicząca Rady uważa, że jeżeli potrzebny będzie nadzór to należy to zrobić, by później nie 
wykładać więcej środków. 
 
O godz. 12

33
 na salę obrad wszedł radny p. Z. Bednarski .  

 
H. Miklaszewska stwierdziła, że nadzór kosztuje 5 tys.  a nie 10 tys. zł. 
 
Przewodnicząca Rady  przypomniała, że nie przeszedł projekt Wójta i chciała, by radni zgłosili 
swoją propozycję. 
 
M. Tracz złożył wniosek – albo przyjmują uchwałę z 10 tys. zł. albo ją odrzucają – to powinno być 
przegłosowane. 
 
12.   Wnioski i interpelacje  radnych 
 
B. Szafrański – radny powiatowy – poinformował  o zmianie w regulaminie Starostwa. Powstał 
samodzielny referat ds.  dróg, którym kieruje p. Adrian Lewandowski 
 
Przewodnicząca Rady przypomniała, by  zgłaszane  interpelacje były zwięzłe, najlepiej by były  
składane na piśmie. 
 
M. Maszkowski – proponuje, by w BIP przy  wykazie sołtysów dopisać ich numery telefonów. 
 
Wójt wyjaśnił, że można umieścić nr telefonów tylko tych sołtysów, którzy wyrażą na to zgodę. 
 
T. Kowalczuk  
-  kilka dni temu cały słup ogłoszeniowy w Brodach został oklejony plakatami „Gazety 
   Regionalnej” Prosi o wyjaśnienie sprawy, kiedy będzie to uprzątnięte.  
   Przy kampanii wyborczej Komitety wyborcze musiały oczyszczać słupy. 
-  druga sprawa jaką chce przedstawić to sprawa, która spotkała w Urzędzie niektórych  
petentów, mało tego – osobiście przeżył to i na ostatnim zebraniu wiejskim petenci  też się 
poskarżyli na traktowanie przez urzędników petentów. Czy im się pomyliło, czy są dla 
petentów czy odwrotnie. Wójt o tym wie, tą skargę składał Wójtowi osobiście, aby  wyciągnąć  
wnioski a może nawet z ostatniego pobytu z ub roku ile decyzji zostało wydanych niesłusznie, 
gdzie ludzie się nie odwołali, bo byli wystraszeni lub nie wiedzieli, że mają rację. Niesłusznie 
zostały wydane decyzje odmowne, a okazuje się, ze to może …….. Chodzi o świadczenia 
opiekuńcze , konkretnie chodzi o dział Opieki Społecznej.  Chodzi o OPS ponieważ petent 
przychodzi chce świadczenie, odpowiedź pierwsza jest nie , kiedy mówi, że w Jasieniu, 
Gubinie można dzwonić przy tym petencie i odpowiada w ten sposób ……… Po tygodniu 
wzywa petenta i mówi „naczytałam się na forum, - nie należy się,  Pani Kierownik przyniosła 
artykuł z gazety – nie należy się.  Kiedy artykuł z gazety lub forum jest podstawą prawną? 
 
Radca prawny – kiedy ktoś dostaje decyzję odmowną i się z nią nie zgadza to może się 
odwołać do SKO. 
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T. Kowalczuk – zanim wydano decyzję próbowano przekazać sprawę ustnie , by petent 
odszedł i uznał, że rezygnuje i sprawa jest załatwiona. 
 
  
-  poruszył sprawę niewłaściwego  traktowania petentów i wyciągnięcie konsekwencji.  
   To była jego osobista skarga  dot. bezprawnie wydanej odmownej decyzji na świadczenia  
   opiekuńcze.  W  GOPS zamiast wydać od razu  decyzję, jest rozmowa ustna. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że jest skarga na OPS i Wójt powinien to wyjaśnić. 
 
Z. Bejnarowicz  
-  w szkole w Zasiekach popękały rury i nie ma wody w świetlicy ani na cmentarzu. 
Wójt przyjął wniosek do załatwienia. 
 
Z. Bejnarowicz – zgłaszał wcześniej kierownikowi ZGKiM  potrzebę uprzątnięcia śmieci za 
targowiskiem gminnym w Zasiekach , do tej pory tego nie zrobiono. 
 
Kierownik ZGKiM stwierdził, że targowisko nie jest w ich zarządzie, nie dostają na to środków. Oni 
mogą to wykonać na zlecenie Urzędu. 
Klucze od świetlicy w Zasiekach oddał  dla p. Z. Bejnarowicza. 
 
Z. Bejnarowicz uważa, woda w świetlicy była źle spuszczona i dlatego zamarzła. Winę za to ponosi 
ZGKiM. 
 
M. Tracz   
-  radni nie otrzymują odpowiedzi na wnioski i interpelacje, lub otrzymują po terminie. 
-  odnośnie drogi powiatowej, przekazywał Wójtowi wnioski jakie składali w spr. tej drogi i  
   nie wiadomo co będzie dalej, 
-  przepust w Kumiałtowicach należy naprawić, na to potrzebny jest  nowy projekt, aby 
   sprawę zamknąć potrzeba ok. 10 tys. zł. 
-  czy można wynajmować autobus szkolny, 
-  czy gmina będzie załatwiać dotacje do przydomowych oczyszczalni ścieków, 
-  czy będzie powołana grupa do rozmów z kopalnią 
 
Wójt spytał na które interpelacje radny nie otrzymał odpowiedzi? 
 
M. Tracz odpowiedział, że na interpelacje z poprzedniej sesji. 
 
Pani Sekretarz – radny otrzymał odpowiedź dot. wynajmu autobusu. 
W sprawie  przepustu - Wójt był na miejscu w Kumiałtowicach i dał odpowiedź nie wie czy to 
wymaga dodatkowej odpowiedzi , skoro Wójt się spotyka z radnym i wspólnie  sprawę rozwiązuje. 
 
M. Tracz – dostał odpowiedź, że osoba nie wpuściła komisji na posesję i na tym się sprawa 
skończyła. Jednak tego nie można tak zostawić, należy sprawę jakoś załatwić. 
 Po terminie otrzymał odpowiedź czy będą szukane środki na remont mostku. 
 
Wójt na spotkaniu rozmawiał ze Starostą. 
Były poruszane trzy sprawy. Pierwsza, to finansowanie zmiany planu na terminalu w Olszynie, i dwie 
sprawy, które wynikają z regulaminu dowozu dzieci do szkół  oraz kwestia uaktualnienia zezwoleń na 
świadczenia dowozów. 
Chodzi konkretnie o to, że autobus PKS  może zatrzymywać się tylko w miejscach gdzie są 
postawione znaki D-15 ( przystanek autobusowy) .Każde inne zatrzymywanie się jest złamaniem 
przepisu przez kierowcę, a wysadzanie tam dzieci jest niezgodne z prawem.  
Nawet przy przystanku w szkole musi być postawiony znak D-15. 
Poruszył sprawę zatrzymywania się autobusu przy przedszkolu. Tam jest zakaz zatrzymywania się , 
jest podwójna ciągła . Prosił o postawienie znaku, by można było się tam zatrzymywać lecz dostał 
odpowiedź negatywną. 
Przy szkole postawimy znak, ponieważ jest to droga gminna, natomiast przy przedszkolu wymaga to 
uzgodnienia z zarządcą drogi i Pan  Starosta obiecał, ze będzie pilotował sprawę. 
- Wójt pokazał Staroście dokumentację dot. drogi w Kumiałtowicach. Otrzymał odpowiedź, 
  że został przeprowadzony przetarg i jakieś prace będą tam robione. 
- odnośnie stawu w Kumialtowicach – była tam przeprowadzona wizja lokalna. Rozmawiali 
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  z właścicielem posesji. Rurociąg jest stary, uszkodzony przez  korzenie drzew, ponieważ 
  przechodzi przez sad. Właściciel posesji nie wyraża zgody, by tam coś robiono. Nie  chce, 
  by ścieki płynęły do stawiku przy jego oknach. 
- na przydomowe oczyszczalnie ścieków musimy  mieć zagwarantowane środki w budżecie, 
  jest też warunek, że musi być min. 50 osób chętnych. Na terenie, gdzie nie planuje się 
  oczyszczalni niech sołtysi zrobią rozeznanie jakie jest zapotrzebowanie. 
- W miejscowościach w których funkcjonuje oczyszczalnia - dla mieszkańców, którzy nie 
  podłączyli się do oczyszczalni Urząd Gminy ma przygotowane do wysłania  pisma w tej  
  sprawie. 
-  autobus gminny  jest częściej wykorzystywany, niż do tej pory, 
-  powołanie grupy roboczej do rozmów z kopalnią – sprawa była  przegłosowana 
   Decyzja należy do radnych. 
 
Przewodnicząca Rady zadała pytanie kto powinien tę grupę stworzyć, czy jest taka potrzeba? 
 
B. Bawtro – w referendum mieszkańcy wypowiedzieli się, że nie chcą kopalni Dziwi go upór 
kolegów, że dalej o tym mówią. Jeżeli chcą, to powinni sami to organizować. Wójt nie powinien się 
tym zajmować, ponieważ nie może działać wbrew  mieszkańcom. 
 

 

 13.   Wolne wnioski.    

 
Pani Roksana Sowa – w imieniu Rady Sołeckiej oraz mieszkańców Brodów spytała kiedy  rada 
podejmie działania zmierzające do przyłączenia wszystkich domostw do kanalizacji ( tam gdzie ona 
funkcjonuje). Osiem miesięcy temu  dostarczyli wniosek i do tej pory nie otrzymali odpowiedzi. Co z 
tymi mieszkańcami, którzy się nie podłączyli ?  
 
Wójt odpowiedział, że ci mieszkańcy otrzymają pisma  wzywające ich do okazania  potwierdzenia 
gdzie wywożą nieczystości płynne. 
Tam gdzie nie ma kanalizacji będą sprawdzane rachunki za wywóz. 
 
Pani Regina Nowak – sołtys J. Wysokich  sprostowała  wypowiedź w gazecie .  
W artykule napisano,  że  swoją działalność zaczęła od zrobienia placu zabaw. 
To nieprawda, ponieważ powiedziała, że  to zrobił poprzedni sołtys, a jej staraniem było 
zabezpieczenie placu zabaw. 
 
Przewodnicząca  Rady  przytoczyła również pomyłkę Gazety Regionalnej, gdzie napisano, że  
przewodnicząca pobiera  dodatkowo 110 zł za każde posiedzenie na komisji. Miało być później 
sprostowanie w gazecie. 
 
B. Szafrański 
-  proponuje kwestię wywozu nieczystości poruszać  na zebraniach wiejskich. 
-  Zwrócił uwagę na błędy literowe zamieszczone na stronie internetowej Urzędu Gminy 
   ( inspektor ds. melioracji i insp. ds. promocji).  
- spytał Wójta czy udzielał zezwolenia na przewóz tłucznia w stronę  Tuplic, te samochody niszczą  
  bardzo drogę na ul. Górnej,  
  Wójt odpowiedział, że nikt z nim nie ustalał wywozu tłucznia. 
- należy zwrócić uwagę na pracowników interwencyjnych, po dwie osoby pracują przy jednej taczce). 
 
Wójt uważa, że osoby z prac społeczno- użytecznych należy bardzo nadzorować, ponieważ np. w 
parku mogą narobić więcej szkód niż pożytku. 
 
Przewodnicząca Rady na sesję zaprosiła komendanta Posterunku Policji p. Adama Zielińskiego. 
Problemem jest młodzież spożywająca piwo przed sklepami . 
Podobno nie ma zgłoszeń na Policję  o zakłócaniu porządku w Brodach. 
 
A.Zieliński stwierdził, że nie mają takich zgłoszeń. Jeżeli w Brodach nikt nie odpowiada na telefon to 
należy dzwonić do Lubska. 
Młodzież się skarży, że nie mają miejsca  na spotkania .Nie dostają podpowiedzi na pisma 
kierowane do urzędu. 
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Wójt stwierdził, że do Urzędu nie wpłynęło żadne pismo od młodzieży. Ta młodzież nie byłaby 
stałym uczestnikiem imprez kulturalnych. Jeżeli młodzież spożywa alkohol w miejscu publicznym to 
łamie prawo. W sklepie również nie można sprzedawać alkoholu osobom nietrzeźwym. Niech 
młodzież określi się, co by chcieli. 
 
Z. Bednarski – w Brodach młodzież może wolny czas spędzać na ORLIKU, na wsiach tego nie 
mają, chociaż niektórzy przyjeżdżają na obiekt sportowy do Brodów. 
 
O godz. 13

40
 salę obrad opuścił radny Tadeusz Kowalczuk. 

 
B. Szafrański uważa, że nie można mówić o całej młodzieży Brodów, jest to tylko kilka osób. 
Ubolewa nad tym, że w Brodach nie ma świetlicy, gdzie ta młodzież może się spotykać. 
 
Wójt – często rodzice tej młodzieży nie wiedzą co robią ich dzieci. Powinna o tym ich powiadomić 
Policja. 
 
M. Tracz spytał, czy mieszkańcy, którzy nie są podłączeni pod oczyszczalnię ścieków będą mieli 
dotację do wywozu nieczystości? 
Czy ZGKiM będzie w stanie wykonać takie usługi u wszystkich mieszkańców, czy też będziemy 
zmuszeni do korzystania z usług firmy z Lubska, która jest 2 razy droższa. 
 
Przewodnicząca Rady prosiła o załatwienie tematu wyboru składu komisji do akcji posesja. 
 
Z. Bejnarowicz proponuje, by w komisji uczestniczył sołtys danej wsi oraz policjant. 
 
A.Zieliński stwierdził, że  ma dwóch policjantów z prewencji, będą oni oddelegowani do tej akcji , 
lecz w razie pilnej  potrzeby będą zmuszeni wracać. 
Prosi tylko o wcześniejsze powiadomienie ich o terminach wyjazdu. Uważa, że wystarczy tylko 
pracownik Urzędu i Policji. 
 
M. Kowalski spytał czy brać pod uwagę  tych, którzy wygrali w konkursie  w ub. roku?  
Komisja może się tym tematem  zająć jeżeli ma pozwolenie Rady. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że rada upoważnia komisję do zajęcia się tym problemem. 
 
Przewodnicząca Rady zaproponowała , by jedna sesja  była wyjazdowa.  
Prosi o przemyślenie propozycji i zaproponowanie w której miejscowości można zorganizować sesję. 
Przewodnicząca przypomniała o terminie składania oświadczeń majątkowych. 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że będzie miała dyżur w bibliotece w dniu 26.04.2012r. o 
godz. 17

00
. 

 

 14.   Zamknięcie obrad Sesji. 

O godz. 14
00

 Przewodnicząca Rady p. Jadwiga Łanicka zamknęła obrady XV Sesji Rady Gminy 
Brody. 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 


